

DR CLÉMENT GENTY  
MEURSAULT (CÔTE D'OR)  
FRANCE

ASSOCIATE PROFESSOR  
ARTS & MÉTIERS

~~~

WWW.GENTY.INFO  
CLEMENT@GENTY.INFO

European Regional At-Large Organization  
ICANN - Internet Corporation for Assigned Names and Numbers

12025 Waterfront Drive, Suite 300  
Los Angeles, CA 90094-2536, USA

Meursault, December 13, 2019

Good morning,

With this letter, I would like to apply for the position of Euralo board. As you know, I recently defended my doctoral thesis on Internet governance and the economics of domain names. This three-year experience, conducted at Arts & Métiers and with the support of a registrar, allowed me to conduct a research experience rich in lessons and links.

Today, few people are aware of the inherent system of Internet governance. The recent scandal over the sale of the ORG illustrates a FIFAization of ICANN and it is important that the voice of research and end-users may be heard. It is in this spirit that I place my candidacy.

A graduate of the Arts & Métiers, I was the first doctoral student to be a board member and was re-elected twice. These three years allowed me to become aware of the reality to carry out projects and to have a long-term vision (creation of an extra-European campus, reform of diplomas, technical investments, etc.).

While studying, I was the first French student to receive support from ICANN through the NextGen program (ICANN58, Denmark<sup>1</sup>) and then NextGen Ambassador (ICANN62, Panama<sup>2</sup>). Today, I am experiencing the same situation through the Fellow Program (ICANN67, Mexico<sup>3</sup>). This is not normal. It is essential that young people be represented and the French position not to participate in the debate on Internet management must change. Communication must develop outside the very closed circle of insiders.

In this way, I wish to be the candidate for renewal, action and youth. Having been one of five Europeans to graduate from the from the ATLAS III leadership program at ICANN66 (Canada<sup>4</sup>), I feel ready to serve the end-user community.

Have a great day,

Clément Genty

---

1 <https://www.icann.org/news/announcement-2016-12-02-en>

2 <https://www.icann.org/news/announcement-2018-04-06-en>

3 <https://www.icann.org/resources/pages/fellowship-participants-2019-11-01-en>

4 <https://community.icann.org/display/ATLAS3/ATLAS+III+Funded+Travelers>

**DR CLÉMENT GENTY**  
MEURSAULT (CÔTE D'OR)  
FRANCE

PROFESSEUR ASSOCIÉ  
ARTS & MÉTIERS

~~~

WWW.GENTY.INFO  
CLEMENT@GENTY.INFO

European Regional At-Large Organization  
ICANN - Internet Corporation for Assigned Names and Numbers

12025 Waterfront Drive, Suite 300  
Los Angeles, CA 90094-2536, USA

Meursault, le 13 décembre 2019

Bonjour à tous,

Je me permets par cette lettre de candidater au poste d'administrateur d'Euralo. Comme vous le savez, j'ai soutenu récemment ma thèse de doctorat portant sur la gouvernance d'Internet et l'économie des noms de domaine. Cette expérience de trois ans, menée aux Arts & Métiers et avec le soutien d'un bureau d'enregistrement m'a permis de mener une expérience de recherche riche en enseignements et en liens.

Aujourd'hui, peu de gens connaissent le système inhérent de la gouvernance de l'Internet. Le récent scandale de la vente du .ORG illustre une FIFAisation de l'ICANN et il est important que la voix de la recherche et des utilisateurs finaux soit portée. C'est dans cet esprit que je place ma candidature.

Diplômé des Arts & Métiers, j'ai été le premier doctorant à en être administrateur et ai été réélu à deux reprises. Ces trois années m'ont permis de me rendre compte de la réalité de terrain, de porter des projets et d'avoir une vision sur le long terme (création d'un campus extra-européen, réforme des diplômes, investissements techniques, ...).

Alors en études, j'ai été le premier étudiant français à bénéficier du soutien de l'ICANN via le programme NextGen (ICANN58, Danemark<sup>1</sup>) puis NextGen Ambassador (ICANN62, Panama<sup>2</sup>). Aujourd'hui, c'est une situation identique que je vis via le programme Fellow (ICANN67, Mexique<sup>3</sup>). Ceci n'est pas normal. Il est primordial que la jeunesse soit représentée et la position française de ne pas participer au débat sur la gestion d'Internet doit évoluer. La communication doit se développer en dehors du cercle très fermé des initiés.

Je souhaite ainsi être le candidat du renouveau, de l'action et de la jeunesse. Ayant été l'un des cinq Européens diplômé du programme de leadership ATLAS III suivi lors de l'ICANN66 (Canada<sup>4</sup>), je me sens prêt à servir la communauté des utilisateurs finaux.

Excellente journée à tous,

Clément Genty

---

1 <https://www.icann.org/news/announcement-2016-12-02-en>

2 <https://www.icann.org/news/announcement-2018-04-16-fr>

3 <https://www.icann.org/resources/pages/fellowship-participants-2019-11-01-en>

4 <https://community.icann.org/display/ATLAS3/ATLAS+III+Funded+Travelers>